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El canvi a  Girona ha significat un govern 
de CiU dependent del PP, un pacte vergo-
nyant que s’ha anat traslladant al terreny 
de les polítiques públiques, configurant 
un model de ciutat més excloent. En un 
any, el govern municipal ha expressat la 
seva voluntat retallant serveis a la gent 
gran, paralitzant el programa d’escoles 
bressol públiques -augmentant un 50% 
les matrícules- abandonant les polítiques 
actives d’ocupació, renunciant al desen-
volupament de la llei de barris, paralitzant 
la política d’habitatge social, alentint el 
desenvolupament del contracte de neteja 
i eliminant el programa d’èxit Girona Tria o 
multiplicant els càrrecs de confiança i les 
despeses de propaganda.

Tot això en un marc de manca d’exigència 
a la Generalitat, així com de complicitat 
amb les retallades socials d’Artur Mas, 
que impacten directament en els bar-
ris populars i sobre els col·lectius més 
vulnerables de la ciutat. En definitiva, girs 
cap a la dreta que debiliten l’esforç fet 
aquests darrers vuit anys per avançar en 
un projecte progressista i ecològic de 
ciutat, s’han paralitzat les millores urbanes 
als barris, la lluita contra l’atur, la inclusió 
social, l’educació pública, la política de re-
ducció i reciclatge de residus, la mobilitat 
sostenible.
 

Han arribat les primeres ordenances fis-
cals i el primer pressupost de CiU, amb la 
complicitat del PP. La reorientació conser-
vadora s’expressa amb claredat. El model 
de fiscalitat i les polítiques de despesa i 
inversió fixen, amb claredat, el projecte de 
Carles Puigdemont que passa més per 
desfer que no per a construir.

Hi trobem una fiscalitat resignada, injusta, 
d’involució ecològica; i un pressupost de 
regressió social i ambiental que certifica 
l’abandonament de la inversió pública com 
a palanca de reactivació econòmica sobre 
bases renovades. L’esquema deixa poc 
marge de dubte: sacrificis per a la majoria 
sense cap exigència pels que més tenen. 
Retalls socials sense redistribució fiscal. 
Un pressupost que consolida el gir con-

servador en els continguts i que el traslla-
da al terreny de les aliances polítiques: la 
coalició de fet entre CiU-PP, l’acord entre 
les dues dretes de la ciutat de Girona. 

El nostre deure democràtic és confrontar-
nos amb el govern municipal, donar respos-
ta des del debat de les idees a la involució 

en el projecte de ciutat. El nostre camí és 
fer-ho amb les entitats de la ciutat que s’es-
forcen en trobar noves formes de participa-
ció i facilitar un paper actiu a la ciutadania. 
Esperem molt de la seva participació en els 
Plens per a escoltar una veu plural, la que se 
sent al carrer. La nostre voluntat, la del grup 
municipal d’ICV-EUiA, passa per esdevenir 
un referent que contribueixi a una alternativa 
política: generar relats i propostes per a 

aconseguir nous avenços urbans, socials i 
ecològics; i per a construir una democràcia 
local més transparent i participativa, al cos-
tat de les lluites i mobilitzacions ciutadanes.
 
Les ordenances fiscals i el pressupost 
configuren ara un nou escenari a partir del 
qual hem de construir alternatives. Apunto 
algunes propostes d’ICV-EUiA amb forta 
càrrega de futur: una taxa turística per a  
impulsar millores ambientals i laborals; pro-
gressivitat en l’IBI (a més patrimoni menys 
bonificació); fiscalitat verda vinculada a 
l’ús de renovables; pla de xoc en polítiques 
socials, ambientals i d’ocupació. Sí, una 
altre fiscalitat és possible: exigent amb qui 
més té i de forta aposta ecològica. I un altre 
pressupost és necessari: al servei d’una 
ciutat més inclusiva i habitable, amb ambició 
inversora per a transformar els barris i impul-
sar l’ocupació digne. 

L’expressió, en definitiva, d’una Girona 
lluitadora i creativa, que planta cara a les in-
justícies i que no renuncia a escriure el futur 
des dels valors de la solidaritat, l’ecologia i 
la llibertat.

Joan Olòriz. Regidor d’ICV-EUiA 
a l’Ajuntament de Girona
Més informació sobre la nostra acció 
de govern a www.icveuiagirona.cat

@josepcampmajo
En #JoanOloriz és capaç de lligar quinze arguments en una 
sola resposta sense llegir de cap paper. #plegirona

@ICVcomarquesgi
Ara que Pilar Rahola ha descobert que som els autors 
intel·lectuals dels aldarulls a BCN, deixaran de tirar-nos ous 
de pintura a la façana?

@ICVEUiA_Gi
Jordi Fàbrega: “Anar a Madrid la gent de províncies és com-
plicat” #TAV #COMRàdio amb @eduardcid

@Xiquein
Algú diu: He fet vaga, m’he manifestat pacíficament, no he 
trencat res, i ho han fet milers i milers de persones. Aquesta 
és la notícia!

@ICVEUiA_Gi
Oloriz al #plegirona: “Qui fa vaga no és que no vulgui treba-
llar, és que no ho vol fer en pitjors condicions”

@NuriaTeres (en referència a les escoles bressol)
No apujàvem preus per evitar castigar les famílies en temps 
de crisi. I CiU passa de tot i gasta 1.5 milions amb Ryanair!! 

Taula de Mobilitat
La convocatòria de la primera 
Taula de Mobilitat va generar 
moltes expectatives a totes les 
parts. Decidir quin model de mo-
bilitat per a la nostra ciutat és un 
camí que l’hem de fer tots junts i, 
ara que ja tenim nova convocatò-
ria per a la segona taula, cal que 
les polítiques de mobilitat siguin 
consensuades i compartides per 
tots els agents implicats.

Plataforma d’Afectats
per la Hipoteca
La PAH demostra acció rere 
acció que el seu lema és una 
realitat: “Sí, es pot!”. Donem 
suport a les seves mobilitza-
cions perquè són justes i són 
necessàries. Sortir de la crisi del 
capitalisme només serà possible 
si comencem des del carrer. 
Aquest semàfor verd és extensiu 
a tots els ciutadans/es que no 
renuncien a un món més just.

Desapareixen els pisos 
assistits per a la gent gran
Els 17 pisos assistits per a la 
gent gran que havien d’empla-
çar-se al Barri Vell de la ciutat 
ja no seran una realitat. Al seu 
lloc hi haurà un centre cívic de 
petit format. Cal apostar i lluitar 
per obrir un debat sobre la Gent 
Gran, saber i respondre a les se-
ves necessitats. Els equipaments 
han de ser de proximitat, de barri 
i no desagregats de la ciutat.

El canvi a Girona 
és a pitjor!

No sempre en verd@ICVEUiA_Gi

És paradigmàtica l’actitud del govern 
davant dels grans temes de ciutat on estan 
implicades les altres administracions. El nou 
Trueta, res de res; el complex de tractament 
de residus, paralitzat, mentre s’anirà apujant 
la factura; el TAV i el tren convencional, han 
passat d’extremadament exigents a l’oposició 
a l’actitud de qui dia passa any empeny.

EDITORIAL

PIULADES AL TWITTER SEMÀFOR

E Foto: Convergència Democràtica de Catalunya
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Qualsevol ajuntament pot estalviar sense 
retallar drets a la ciutadania ni als treballa-
dors municipals. Per exemple, escollint els 
materials de les obres i les instal·lacions 
dels nous edificis i espais públics en fun-
ció de la millor relació entre qualitat, preu, 
durabilitat, eficiència energètica i baix cost 
de manteniment, evitant criteris purament 
estètics i preus desmesurats...

Per exemple, implantant progressivament 
lluminàries més eficients a les vies i espais 
públics, reduint-ne la intensitat lumínica 
a partir de les 12 de la nit, o renovant la 
il·luminació de tots els edificis municipals 
amb llums de baix consum. Per exemple, 
optimitzant la climatització amb calderes 
i bombes de calor més eficients, regulant 
els termòstats en funció dels horaris reals 
d’utilització, aprofitant més la ventilació i la 
llum naturals segons l’estació de l’any...

Per exemple, aprofitant antics pous per a 
regar zones verdes, reduint el reg segons 
el tipus de plantes i l’estació de l’any, o 
substituint les aixetes dels edificis munici-
pals per polsadors automàtics. Per exem-
ple, reduint progressivament les publica-
cions municipals en paper, passant-les a 
format digital, o imprimint i fotocopiant tan 
sols el més imprescindible, guardant la 
resta en arxius digitals...

Ningú no qüestiona que educació i “crisi” 
són dos termes directament proporcionals. 
De fet, l’educació és defensada per uns 
i altres com un dels guanys més impres-
cindibles de qualitat i progrés en totes 
les societats. Aquest denominador comú, 
però, queda relegat quan és hora d’invertir 
recursos.

Un servei municipal d’Escoles Bressol de 
reconegut prestigi, una aposta forta d’in-
clusió i qualitat. Uns recursos educatius de 
referència i suport bàsic per a l’equitat. Una 
convicció compartida per una ciutat educa-
dora, “escola” de i per a tothom. L’Educació, 
entesa en aquest sentit ample i transversal, 
ha estat, fins ara, al centre de les polítiques 
d’esquerres a la nostra ciutat.

El govern de CiU+PP de Girona està engru-
nant aquesta realitat, excusant-se en la crisi. 
Pujar taxes i preus, desviar diners públics 
per concertar centres privats, desmantellar 
el Programa de Vacances fent pagar més a 
les famílies,... no són l’única manera de sortir 
del pou de la crisi.

Des de les persones, les entitats, les asso-
ciacions, sindicats, la política d’esquerres, 
hem de plantar-nos i fer un viratge de 180º. 
Necessitem repensar com reconstruïm i 
centralitzem l’Educació com un eix de pro-
grés comunitari.

Vivim temps de canvi marcats profunda-
ment per la desconfiança en la política 
institucional, amb una desafecció polí-
tica generalitzada que arriba al punt de 
provocar la idea més o menys estesa que 
les coses no es poden canviar, la culpa 
de tot és dels partits polítics, i que s’ha 
de buscar solucions fora de la política 
institucional.

Les raons són molt diverses i entre moltes 
d’elles podem citar el fet que moltes vega-
des alguns partits polítics amb representa-
ció institucional instrumentalitzen o miren 
d’influir en entitats ciutadanes posant-les 
en la seva òrbita. Una pràctica que sembla 
hereva del despotisme il·lustrat que en 
comptes de cooperar i posar els partits 
polítics al servei de les entitats, busca de 
forma passiva o activa que les entitats 
estiguin al servei dels partits polítics i els 
interessos que representen. 

En aquest escenari la constitució i les 
primeres passes de la Mesa d’Entitats per 
a la Participació de Girona està sent una 
alenada d’aire fresc, principalment perquè 
neix amb el convenciment que els partits 
polítics hem de treballar per a la gent i en 
aquest sentit ens han integrat en la mesa 
com una entitat més.

OPINIÓ

OP.1

Estalviar sense 
retallar drets
Jordi Córdoba
Coordinador d’Esquerra Unida 
i Alternativa a Girona 

OP.2

L’Educació, 
eix de progrés 
comunitari
Núria Terés
Professora i regidora d’ICV-EUiA 
a l’Ajuntament de Girona

OP.3

La Mesa 
d’Entitats per 
a la Participació 
de Girona
Albert Piqué
Permacultor i tècnic ambiental

OP.1

OP.2

OP.3

D’esquerres i ecologistes de debò 
www.icveuiagirona.cat
T. 972 01 02 35 / c.e. icv-euia@ajgirona.cat
www.youtube.com/icveuiagirona @ICVEUiA_Gi

Icv-euia Girona
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El Grup municipal d’Iniciativa per Catalunya Verds presenta per 
al seu debat al proper Ple Municipal la següent moció sobre 
el Tren d’Alta Velocitat i el soterrament de les vies a la nostra ciutat.

Es proposa al Ple de l’Ajuntament de Girona l’adopció dels següents acords:

“PRIMER - Demanar al Ministeri de Foment i al Govern de la Generalitat 
la reconsideració de la línia del TAV Barcelona-Frontera, pel crític impacte 
ambiental que representa i per la baixa rendibilitat financera de la inversió 
com per al manteniment que compleixen perfectament les necessitats de 
transport ferroviari.

SEGON - Demanar al Ministeri de Foment i al Govern de la Generalitat la 
remodelació a amplada europea de la línia convencional Barcelona-Frontera, 
modificant on s’escaigui el seu traçat per a permetre la velocitat alta dels 
trens pendulars a un cost molt inferior a la proposta del TAV.

TERCER - Crear una comissió mixta Ajuntament de Girona- Ministeri de 
Foment-Govern de la Generalitat, per estudiar tècnicament la supressió del 
viaducte del ferrocarril al seu pas per Girona i la proposta de soterrament de 
les vies pel traçat més adequat en quant a cost de l’obra i respecte al medi 
natural.”

INTERVENCIÓ DE JOAN OLÒRIZ: “Per aquí es deia, la Sra. Zoila, que farí-
em l’obra tecnològicament més important del segle XXI. O confia poc en el 
segle XXI -estem al 2001- o potser es referia al segle XX, o XIX. És a dir, el 
98 tractàvem les al·legacions al TAV; al 2001, el nou Ministre ens promet el 
“moro i el túnel”; i potser canviem de Ministre, potser el fan de Sanitat, i el 
nou ministre potser diu una altra cosa. I mentrestant, a 60 KM./h, i acceptem 
aquesta situació. Però l’utòpic sóc jo, perdonin, l’utòpic sóc jo; els realistes 
són els de la gran obra del segle XXI, que no s’ha fet. Però, diners per canviar 
la línia ferroviària França-Barcelona, n’hi han, i això seria beneficiós per als 
empresaris de Girona, per a la Universitat de Girona; no hi hauria tants cotxes 
a Montilivi i la gent vindria més en tren. I moltes altres coses, però perdonin, 
potser voten en contra perquè la meva moció és utòpica, i vostès són realis-
tes i voten a favor del Sr. Cascos perquè els hi promet el “moro i el túnel”. Bé, 
davant d’això, res més a dir, agrairia que comencéssim el segle XXI reformant 
una obra del segle XX”.

Ningú més no demana la paraula i, sotmesa la moció a votació, és rebutjada 
per vint-i-quatre vots en contra emesos pels Grups municipals del PSC, CiU, 
PP i ERC, havent-se obtingut 1 vot a favor del Grup municipal d’ICV.

Girona, maig del 2001

COM ES VEIA 
EL TAV FA MÉS 
DE 10 ANYS?
DUES MOCIONS DEL 2001 IL·LUSTREN MOLT 
BÉ EN QUIN PUNT ESTEM 11 ANYS MÉS TARD. 
JUTGEU VOSALTRES MATEIXOS/ES.

Atès que l’actual estudi informatiu del Ministeri de Foment sobre el traçat de la 
línia d’alta velocitat per la nostra ciutat no és definitiu i està pendent de l’apro-
vació de la declaració d’impacte ambiental pel Ministeri de Medi Ambient,

PROPOSTA DE RESOLUCIÓ

L’Ajuntament de Girona proposa al Ministeri de Foment modificar la solució 
provisional prevista en l’actual estudi informatiu de traçat de la línia d’alta ve-
locitat per la ciutat de Girona en el següent sentit:

 1. Mantenir una estació central soterrada per a trens de la línia   
 d’alta velocitat, convencionals i de llarg recorregut al centre de la   
 ciutat en la seva actual ubicació.
 2. Definir el traçat principal de la línia d’alta velocitat pel centre de  
 la ciutat, amb el soterrament corresponent.
 3. Desaparició de l’actual viaducte del tren convencional 
 substituint-lo pel seu soterrament.
 4. Redactar i sotmetre a informació pública el corresponent 
 projecte de traçat, alçat i soterrament segons el cas, amb   
 les corresponents determinacions de caràcter tècnic, econòmic 
 i d’impacte ambiental.

EL SR. OLÒRIZ MANIFESTA que si l’objectiu del PP gironí era obtenir ressò 
mediàtic a casa nostra, en un altre tema que no fos les vaques boges, la Llei 
d’estrangeria o el pla hidrològic nacional, la seva posada en escena venent-
nos una proposta que avui encara no existeix ni en el paper, el soterrament 
del Tren d’Alta Velocitat i les vies convencionals de Girona, de moment ho ha 
aconseguit. Ara bé, aquest Ajuntament Ple els hi ha de fer de caixa de resso-
nància? Modestament penso que no. Per què? Perquè no ens ho creiem. No 
ens ho creiem avui perquè no tenim res. No ens ho creurem demà tampoc tot 
i que la pregunta del diputat gironí del PP, el Ministre de Foment, digui que ja 
s’ha estudiat. No ens creiem el que avui es diu, i tampoc m’he cregut el dis-
curs triomfalista del Sr. Francisco Álvarez Cascos el passat dia 5 a Segòvia 
dient que el seu pla d’infrastructures és incomparablement millor que els dels 
governs socialistes anteriors. I això els costarà diners als Ajuntaments i a la 
Generalitat en aquest cas si avancen les obres ja previstes en aquest pla, com 
per exemple, l’aeroport del Prat. No volem, i ho dic amb tota sinceritat, cap 
paper en aquesta obra de “bienvenido Mr. Cascos”, perquè em fa l’efecte que 
ens pot passar el mateix que com si fos la pel·lícula del “bienvenido Mr. Mars-
hall” que enlloc de passar els cotxes a tota marxa ens passi un TAV de cartró. 
Evidentment, ens agrada el punt tres que planteja que desaparegui l’actual 
viaducte, a on s’ha de firmar? Firmem, però en el millor dels casos els actuals 
governants a Madrid ens posen com a condició trinxar el territori amb una 
infrastructura que no veiem necessària ni pel seu cost ni pel seu rendiment. 
Ja fa temps que ICV i no solament nosaltres, hem advertit que els 300.000 
milions a l’engròs del Tren d’Alta Velocitat Barcelona - Frontera Francesa, 
soterraments apart no inclosos, per estalviar 15 minuts Barcelona - Perpinyà, 
respecte a l’EUROMED s’allunya de qualsevol criteri de sostenibilitat.

Girona, març del 2001

Moció conjunta dels Grups municipals del PP, PSC, ERC i CiU 
en relació al traçat de la línia del Tren d’Alta Velocitat.
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La Comissió informativa del TAV va ser 
creada a l’inici de les obres del TAV per 
mantenir informats a tots els grups munici-
pals de l’evolució de les obres més grans 
que han afectat fins ara a la ciutat. En el 
seu moment, quan CiU era a l’oposició, va 
anunciar que se’n desmarcava qualificant-
les de “poc útils”.

Amb el canvi de govern a la ciutat CiU ha 
convocat en quatre ocasions la comissió 
durant el primer any de mandat, i s’ha 
traslladat als grups municipals la infor-
mació del dia a dia de les obres i la seva 
afectació a la vida diària de la ciutat, 
principalment pel que fa a la reposició 
dels carrers afectats i l’enderrocament 
del pavelló de tir de la Devesa. Entenem 
que fer arribar als grups municipals tota 
la informació relativa al dia a dia de les 
obres del TAV és necessari, però també 
pensem que l’endarreriment de l’Audiència 
d’aquest any posa de relleu la necessitat 
que també algunes entitats de la ciutat tin-
guin presència en aquesta comissió, per 
tal d’informar-se i fer valer la seva veu di-
rectament en la comissió. Per aquesta raó 
proposarem que una entitat veïnal i una 
altra de comerciants hi siguin presents en 
representació de la resta d’entitats.

Assabentats que l’equip del govern ha 
acordat augmentar les quotes a les famíli-
es de les escoles bressol municipals de la 
ciutat un 50% pel curs vinent i que gràci-
es a aquest augment es podran concertar 
53 places a centres educatius privats, 
vam presentar una moció reclamant que 
es deixi sense efecte aquest acord de Jun-
ta de Govern. Volem un model educatiu 
de ciutat basat en la qualitat, en la igualtat 
d’oportunitats i en la cohesió social. 

Girona ha estat ciutat educadora perquè 
s’ha buscat el consens entre els princi-
pals agents implicats en l’educació i les 
decisions sempre s’havien pres tenint en 
compte i considerant l’assessorament 
del Consell Escolar Municipal. Aquesta 
vegada, s’ha passat per alt. Ni el CEM 
ni les AMPES han tingut l’oportunitat de 
debatre i no han pogut tenir veu en un 
procés de negociació inexistent.

És en aquest sentit que el nostre grup mu-
nicipal té una posició molt clara i defensa 
el model d’escola pública i de qualitat, des 
dels inicis, a les escoles bressol, fins a la 
secundària, als instituts.

Després de sis anys d’actuacions i d’es-
tratègies per a fomentar la reducció de la 
generació de residus i conscienciar a la 
població de la necessitat de reutilitzar i de 
reciclar, el regidor de Sostenibilitat Jordi 
Fàbrega ha decidit posar fi al programa 
Girona Tria. Les xifres demostren una 
vegada més l’èxit de les estratègies i les 
accions dutes a terme per aquest pro-
grama: Girona ha arribat a generar 1,2kg 
per habitant i dia, posicionant-se com a 
ciutat de referència a nivell català. Les 
campanyes com els mercats d’intercanvi, 
els tallers de compostatge casolà i les 
deixalleries mòbils, entre d’altres accions, 
han contribuït a la reducció de generació 
de residus i a l’augment de les taxes de 
reciclatge.

Malgrat que el cost del programa és molt 
menor que els beneficis que se’n deriven, 
l’actual equip de govern ha considerat que 
els serveis del Girona Tria són prescin-
dibles i ha finalitzat el contracte de les 
quatre persones que formaven l’equip 
tècnic. Tristament, totes les accions que ja 
comptaven amb la participació d’una sig-
nificativa part de la ciutadania quedaran al 
calaix del records.

L’equip de govern ens va anunciar la seva 
intenció de deixar sense efecte el Regis-
tre de Parelles de Fet de Girona, portant 
aquesta decisió al ple del mes d’abril. Es 
van escudar en un informe del Defensor 
del Ciutadà per justificar una decisió que 
en realitat amaga una profunda càrrega 
ideològica, i que ja s’ha dut a terme en altres 
municipis governats per CiU com ara Salt. 
Vàrem consultar l’informe del ciutadà i per 
a la nostra sorpresa el que hi diu és que cal 
mantenir el registre a nivell municipal mentre 
no se’n creï un a nivell català o de l’estat 
espanyol.

La creació del Registre de Parelles de Fet 
de Girona és deguda a una moció d’ICV-
EUiA de l’any 2003, en un moment en el 
qual aquest registre era molt novedós i 
equiparava en drets a les parelles que sense 
passar pel matrimoni civil o religiós, tenen un 
projecte vital en comú i mereixen gaudir dels 
mateixos drets que les parelles que formalit-
zen el seu projecte vital per altres vies.

Entenem que la retirada del Registre de Pa-
relles de Fet de Girona vulneraria els drets 
de les parelles que s’hi van acollir o que 
vulguin fer-ho en un futur, i per això vàrem 
provocar la retirada de la proposta de CiU.

Entitats a 
la Comissió 
de Seguiment 
del TAV

Moció per 
a denunciar 
l’augment de 
les taxes de les 
Escoles Bressol

La fi del Girona 
Tria

Registre de 
Parelles de Fet

ACTIVITATS

Dissabte 24 
de setembre de 2011
Assamblea local ICV-
EUiA Girona

Per concretar les accions priori-
tàries del nostre grup municipal 
ens vam reunir en assamblea en 
un ambient distès i on tothom 
hi va tenir la paraula. El resultat: 
quines han de ser les nostres 
actuacions i quin és el nostre 
paper en la societat.

L’habitatge és un dret i no una 
mercaderia! En vàrem parlar amb 
representants de la PAH, del 
Col·legi d’Advocats i un magis-
trat de l’Audiència Provincial. 
Conclusió: la dació en pagament 
és una necessitat de justícia.

Per fer un front comú contra la 
reforma PPatronal que casti-
ga treballadors i treballadores 
d’aquest país, modificant unila-
teralment les seves condicions 
laborals precaritzant-les. Lluitem 
a les institucions i al carrer!

Com cada any, el nostre grup 
municipal va participar als actes 
per celebrar la diada de Sant 
Jordi. Durant tot el dia vam ser 
presents a la plaça Catalunya 
amb els nostres rosers i llibres. 
Planta un roser i que cada dia 
sigui Sant Jordi!

Els passats 14, 15 i 16 de 
maig vàrem organitzar unes 
taules informatives davant tres 
escoles bressol públiques de la 
ciutat per informar de l’augment 
de les quotes pel curs vinent 
mentre que es concertaran 53 
places en centres privats.

Dimarts 20 
de desembre de 2011
Taula rodona: 
Desnonaments i dret a 
l’habitatge.

Diumenge 11 
de març de 2012
Manifestació contra 
la reforma laboral

Dilluns 23 
d’abril de 2012
El grup municipal a 
la parada de Sant Jordi

13, 14 i 15 
de maig de 2012
Taules informatives 
a les escoles bressol

A
AJUNTAMENT
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El Ple del dilluns (II), el tren.
16 de maig de 2012.
En el joc de despropòsits que ja fa temps 
ha esdevingut el culebrot dels trens al 
seu pas per Girona, al Ple de dilluns vam 
veure’n un nou capítol. Després d’un 
viatge llampec a Madrid de l’Alcalde per a 
veure el nou president d’ADIF, sense dir-
nos gaire res als portaveus, es va treure 
una moció de la butxaca i ens emplaçava 
al Ple per a conèixer què li havien dit a 
Madrid. Poc abans del Ple el PSC ens va 
sorprendre amb una contra moció. Així 
d’esquenes als ciutadans es volia obrir un 
fals debat entre CiU/PP i PSC per veure 
qui ho havia fet pitjor.

Avui l’educació crida fort contra les 
retallades! 22 de maig de 2012.
Avui molts professors i professores estem 
fent vaga. Des d’infantil fins a la Univer-
sitat estem patint un menysteniment de 
la nostra feina, un empitjorament de les 
condicions laborals i una minva cons-
tant de recursos. Som conscients de 
les dificultats que moltes de les famílies 
dels nostres alumnes estant patint. Però 
la nostra vaga no és indiferent a aquesta 
situació, ans al contrari, menys educació 
i en pitjors condicions tindran en aquells 
que eduquem el pitjor dels efectes.

Els incidents a la UdG demanen una 
rectificació. 17 de desembre 2012.
Per refer la convivència i el sentit fo-
namental que té la Universitat de lliure 
exercici de les idees i les opinions, per 
no trencar un vell i actual principi de que 
la policia no pot ni ha de formar part dels 
instruments de convivència universitaris.  
Sempre he tingut un gran concepte de 
l’actual rectora, tothom al mig de la tensió 
del moment es pot equivocar, però ara en 
fred rectificar és de savis. Rectificar és 
exercir el rectorat de la comunitat universi-
tària gironina, per a què no es trenqui.

Una proposta als indignats. 
14 de juny 2012.
Des de les responsabilitats que exerceixo 
faig una proposta al moviment d’indignats 
de Girona, que usin els set centres cívics 
de la ciutat per a continuar la seva tasca 
de reflexió i proposta. És posar a l’abast 
uns espais descentralitzats que són un 
mitjà que està a l’abast de tots el ciuta-
dans. Es trobaran com a casa, perquè 
he volgut que siguin i els ciutadans que 
en fan ús així ho han volgut, un espai de 
llibertat.

Joan Olòriz. Regidor d’ICV-EUiA 
a l’Ajuntament de Girona
Segueix-nos a www.joanoloriz.cat

El blog d’en Joan Olòriz: 
molt a dir!

El més vist

DES DE LA PLAÇA DEL VI

ELS PLENS DIRECTE

Pots seguir els plens en directe a 
www2.girona.cat/ca/ple i a través de 
Twitter amb el hashtag #plegirona.

El Gerent de l’Ajuntament de Girona
15/07/2011
El nostre grup vam votar en contra la 
creació d’una nova figura: el gerent. Les 
raons: moltes. Com a tal, un gerent és un 
empleat que dirigeix i gestiona. La defini-
ció que se li dóna a aquesta nova figura 
és “coordinar, supervisar, assistir i donar 
suport”. Amb paraules d’en Joan, el nom 
no fa la cosa però és important que cada 
cosa tingui el nom adequat.
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El 27 de març es va presentar la Taula de Mediació Hipotecària de Girona, que 
ha de conjugar les accions que duen a terme la PAH, el Col·legi d’Advocats i 
l’Ajuntament de Girona per assistir a les famílies veïnes que estan amenaçades de 
desnonament.

Arribar a la constitució de la Taula de Mediació ha estat un procés llarg en la 
nostra opinió. La majoria formada per CiU i PP va tombar les mocions de la CUP i 
d’ICV-EUiA reclamant la creació de la Taula. L’argument que va esgrimir el regidor 
de serveis socials, Eduard Berloso, va ser que “l’Ajuntament ja està fent gestions 
per a les famílies que s’hi adrecen”.

Aquest mateix argument és el que el propi regidor va esgrimir en les reunions 
constituents de la Taula de Mediació. La nostra sorpresa va arribar quan el des-
nonament d’un veí a Sant Narcís es va aturar per gestions de l’ajuntament que el 
propi afectat desconeixia. Valorem la constitució de la Taula, però desitgem que 
l’esperit de fons canviï. No aprovem que es treballi d’esquenes als afectats.

La Marfà va entrar en funcionament fa uns mesos i per a nosaltres és un bon 
exemple de com en temes de participació allò que es diu no és ben bé allò que es 
fa. En el Pla de Barris estava previst que el model de la Marfà seria el resultat d’un 
procés participatiu que serviria de base per a la redacció del pla d’usos del nou 
equipament.

Nosaltres sempre hem defensat que es tracta d’un equipament de barri i pensem 
que calia parlar-ne amb els veïns i fer-los-en part activa de la definició del model 
i els usos. El fet que Can Ninetes s’hagi fet més tard centre cogestionat entre 
l’ajuntament i els veïns ens sembla una bona notícia, però una cosa no treu l’altra 
i pensem que amb la Marfà l’equip de govern ha perdut una oportunitat magnífica 
de fer allò que diu. La cessió d’espais que ha fet CiU a una escola de música 
privada va en una mala direcció.

Plataforma d’Afectats 
per a la Hipoteca

La PAH és una associació sen-
se ànim de lucre que propor-
ciona suport i assessorament 
de manera gratuïta a persones 
que no poden pagar la hipote-
ca o han estat víctimes d’unes 
clàusules bancàries abusives i 
injustes. Informa’t aquí: http://
pahgirona.blogspot.com.es/

Mesa d’Entitats per a 
la Participació 

Adreçat a totes aquelles 
entitats i col·lectius de la ciutat 
que vulguin buscar suport en 
les seves accions i compartir 
mecanismes d’actuació. Les 
reunions tenen lloc a l’Estació 
Espai Jove el primer dijous 
de cada mes. Tens ganes de 
formar-ne part? T’hi esperen! 
Més informació a: http://me-
sadentitats.blogspot.com.es/ 

Iniciativa Legislativa Popular 
per a la 6a hora

Si tens mainada escolaritzada 
en un centre públic, has de sa-
ber que el Govern ha suprimit 
la 6a hora. Una hora menys al 
dia representa un curs menys 
al final de la primària. És de cí-
nics afirmar que això no afecta 
a la qualitat de l’ensenyament. 
Aturem-ho! Contacte amb la 
FaPaC a: 
www.fapac.cat/6atothom

Retransmissió on-line 
del Plens Municipals

Tens dret a saber què diuen i 
què fan els polítics de la teva 
ciutat. Saps que el nostre 
grup municipal vam començar 
a retransmetre els plens via 
streaming? Amb molt pocs 
recursos i ganes de treballar 
hem demostrat que si es vol 
més transparència es pot. 
Segueix els plens a: 
www2.girona.cat/ca/ple

Centre Jove de Salut Integral

Necessites informació sobre 
sexualitat? Penses que estàs 
exposat a malalties de trans-
missió sexual? Vols saber-
ne més sobre els mètodes 
anticonceptius? Necessites un 
servei de ginecologia gratuït? 
Tens el Centre Jove de Salut a 
la teva disposició. 
Pots trobar-lo a la Pl. Sant 
Pere, 11 de Girona.

Vàrem presentar una moció el mes d’octubre de 2011 per reclamar el Centre 
de Dia per a la Gent Gran de Santa Eugènia. Amb el vot favorable de l’equip de 
govern a la moció, hem vist passar més de mig any i CiU encara no ens ha dit res 
sobre les gestions que realitza per a l’obertura. Al Ple de l’11 de juny, la primera 
moció presentada per la Mancomunitat de Santa Eugènia, amb el suport de la 
Mesa d’Entitats per a la Participació Ciutadana, va coincidir en demanar l’obertura 
d’aquest centre de dia. Coincidim també en demanar un debat ciutadà a nivell del 
conjunt de la ciutat, a l’entorn de les necessitats, recursos i models d’atenció de 
la nostra gent.

Constitució 
de la Taula 
de Mediació 
pel dret 
a l’habitatge

Tindrem 
350 milions 
per al tren 
convencio-
nal?

Canvi 
de model 
de gestió 
de la Marfà

Centre 
de dia

NOTÍCIES

En la passada Audiència del Projecte Ferroviari vàrem saber que executar el 
projecte del tren convencional costarà uns 350 milions. Pensem que en l’actual 
context de crisi, comptar que tindrem aquests diners per executar el projecte és 
pecar d’ingenuïtat, especialment si tenim en compte que a la crisi es sumen els 
deliris del PP pel corredor ferroviari central i noves línies de TAV.

La nostra proposta és que sense una partida pels 350 milions en els Pressupos-
tos Generals de l’Estat de l’any vinent, aparquem el projecte i demanem només 
50 milions durant els propers tres anys que han de destinar-se a pagar compen-
sacions als veïns, tancar convenis pendents amb ADIF i arranjar el Parc Central.

No ens oposem a la millora del tren convencional, pensem que el projecte era re-
alment prioritari. Però sense diners per executar el projecte hem d’evitar més anys 
d’obres i molèsties. Quan la UE impulsi el corredor mediterrani serà el moment de 
tornar-ne a parlar.

INFORMACIÓ CIUTADANA
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“Després 
de recòrrer 
la ciutat, 
ja hem trobat
el canvi: 
treuen el fanal 
i posen llums 
de Nadal!”

LA JOVE ESQUERRA VERDA I ALTERNATIVA PINOTXOS 
A L’AJUNTAMENT
Sra. Veray, PPC
14 de novembre de 2011
Ple ordinari
“No es preocupi, no es preocupi 
que la reforma laboral que farà 
el Partit Popular a partir del 21 
de novembre serà per crear 
ocupació i no per abaratir l’aco-
miadament, m’hi comprometo, no 
pateixi”.
Ho tens a www.youtube.com/
watch?v=GfG6GS4ucacAporofòbia

Jorge Rodríguez

Un bus urbà transita de nit pel carrer.
Dins el bus dues dones grans conversen. 
Davant, un jove amb una carpeta i llibres. 
Fora, un indigent dormint a l’entrada d’un 
caixer automàtic, tapat amb cartrons.

-“Quin fàstic!”, diu. “Un català tirat al caixer. 
Només vénen aquí a robar i vagarejar. Els hauríem 
d’expulsar!”.
El jove aixeca bruscament el cap.
-“Ja n’hi ha prou! Aquest home només s’està 
resguardant del fred”.
- “L’únic que fan és treure’ns la feina als marro-
quins!”, diu una.
-“Al meu nét no el van agafar a una empresa i s’ha 
assabentat que han contractat un català en lloc 
seu!”, diu l’altra.
El jove protesta:
-“Recordin que abans de la segona crisi del petro-
li, érem els marroquins els que havíem d’emigrar a 
Catalunya!”.
-“Però nosaltres hi anàvem a treballar, no a robar!”.
Exterior. Nit. El bus arriba a una de les seves para-
des i el jove surt amb els seus llibres, trasbalsat. El 
bus segueix la seva ruta.

Gràcies al 15M per haver evitat, assenya-
lant als verdaders responsables de la crisi, 
un molt probable brot de xenofòbia contra 
el dèbil i el diferent.

Sostenibilitat. La nostra marca
Emma Soy

Em sento molt responsable, com a 
ciutadana d’aquest planeta, de protegir 
els recursos naturals i gestionar-los de 
manera adequada. En sento responsable 
de defensar el bé comú i lluitar perquè les 
generacions futures trobin un planeta ben 
cuidat. Intento ser coherent amb els meus 
hàbits de consum diàriament i col·laboro 
amb diferents entitats sense ànim de lucre 
que treballen temes ambientals. 

Davant de la crisi econòmica, em preo-
cupen molt les retallades en els pressu-
postos en relació a la sostenibilitat i a la 
gestió del medi natural. Crec en models 
de països a on el medi ambient és priorita-
ri, i a on existeixen polítiques amb voluntat 
de gestionar-lo i dotar-lo de recursos 
suficients per garantir la seva conservació. 
No hem de perdre de vista que els serveis 
ambientals dels ecosistemes ens bene-
ficien a tots i totes, i que la seva pèrdua 
ens pot sortir molt cara. Per tot em sento 
propera a ICV-EUiA, perquè considero 
que defensen un model de país coherent 
amb el model que jo desitjo.

La meva opció. O de com vaig arribar a 
formar-ne part...
Ariadna Gabarda

Feia dies que hi pensava: tenia ganes de 
fer alguna cosa. De moure’m, de reve-
lar-me, de despertar, de canviar el món, 
perquè no em sentia còmode, ni conforme 
amb tot el que passava. I si formés part 
d’un grup polític? Per què no? Per què no 
conèixer la política més de prop, ser-hi a 
dins, participar i formar-ne part? La política 
ens envolta, és necessària i és cosa de 
tots... Alternatives, però, només una: d’es-
querres i ecologista. Em van rebre amb els 
braços oberts i amb un gran somriure en 
forma de “Benvinguda!”. 

Aquesta és la realitat. Els nostres polítics 
i polítiques són gent corrent, amb vides 
normals, amb dies bons, amb dies dolents, 
amb virtuts, amb defectes. Això sí: amb 
tantíssimes ganes de treballar i de vetllar 
per la ciutat que no n’ets conscient fins 
que els acompanyes. 

Un temps després, segueixo al costat 
d’ICV-EUiA. I per molts anys.

Perquè queda molt per fer, cada dia és 8 de març.
www.iniciativa.cat/dones
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Sr. Carles Puigdemont, CiU
17 d’octubre de 2011
Ple ordinari
Al ple d’agost del 2011, Puig-
demont afirmava que la nostra 
proposta de convocar la comissió 
per l’Hospital Josep Trueta és 
una bona idea i que tan bon punt 
hi hagi alguna cosa concreta es 
compromet a convocar-la. Al ple 
de novembre, diu que ja s’ha reu-
nit amb el Conseller i que la con-
vocarà “en breu”. Ha arribat l’estiu  
i encara no l’hem celebrat...
Pots veure-ho a www.youtube.
com/watch?v=3ZetXhW2oIo


